
Jednostka Pomocnicza 
j Gminy Miasta Toruń

< ;. . K ,•] Posiedzenie Rady Okręgu nrnl3 Bydgoskie Przedmieście
Bydgoskie

wtorek, 24.01.2023

Lista obecności:

1. Maciej Stawiski, Przewodniczący

2. Anna Lamers, Zastępczyni Przewodniczącego

3. Katarzyna Krynicka-Szroeder, Sekretarz

4. Łukasz Broniszewski

5. Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko

6. Maria Pekasiewicz

7. Sylwester Jankowski

Przy udziale mieszkańców

1. Przyjęcie protokołu - przełożone na kolejne spotkanie RO.

2. Przyjęcie harmonogramu spotkania: przyjęty jednogłośnie.

Przyjęcie porządku obrad: głosowanie nr 1: 7 za, 0 wstrzymująca się, 0 przeciw

3. Wykaz inwestycji lokalnych - opinia RO w sprawie planowanych inwestycji.

Przewodniczący M. Stawiski przedstawia przygotowaną przez siebie tabelę z wierszem dla każdej 
inwestycji - wcześniej takie RO otrzymywała, teraz Przewodniczący musiał z zestawu inwestycji 
wszystkich planowanych przez Miasto zrobić wyciąg inwestycji planowanych dla naszego Okręgu.

3.1. Wyniesione skrzyżowanie na rogu Krasińskiego i Reymonta - pozytywnie opiniujemy, ale prosimy 
o konsultacje z RO projektu wyniesienia.

3.2. Budowa zadaszonej wiaty rowerowej przy pętli na Bydgoskiej - wiata w tamtym miejscu jest 
nikomu nie potrzebna, nie ma tam żadnych instytucji, osiedli, sklepów. Sama pętla nie dochodzi 
nawet do Castoramy, więc jest tam ciężko dostać się komunikacją miejską. Wiata rowerowa musi być 
bliżej osiedli mieszkaniowych.

3.3 Przebudowa targowiska miejskiego Mickiewicza - kto będzie podejmował decyzje o aspektach 
estetycznych (kolorystyka, materiał zadaszenia), prosimy o konsultacje projektu z RO. W projekcie 
należy uwzględnić zmianę lokalizacji jadłodzielni. RO wskazuje jako przykład praktyk absolutnie 
negatywnych sposób poprowadzenia analogicznych prac na targowisku miejskim na ul. Szosa 
Chełmińska i zastosowane tam rozwiązania, takie, jak: zdecydowanie za wysokie zadaszenie nad 
stołami handlowymi, które nie chroni kupców przed opadami deszczu i śniegu, zastosowany materiał, 
z którego wykonane jest zadaszenie, który powoduje, że latem stanowiska handlowe nagrzewają się 
jak szklarnia, żle wykonana nawierzchnia targowiska, ze źle wykonanymi odprowadzeniami wody, co



skutkuje tym, że podczas opadów deszczu kupcy stoją "po kostki" w kałużach, źle wyprofilowane ciągi 
komunikacyjne, zaprojektowane baz potrzeby ze stopniami, zamiast z płynnym spadkiem.

3.4 . Budowa wybiegu dla zwierząt z ameryki południowej w miejskim Ogrodzie zoobotanicznym. 
Stanowczo sprzeciwiamy się zakupowi nowych zwierząt. Proponujemy przeznaczyć zarezerwowane 
środki na polepszenie warunków bytowych zwierząt już w ogrodzie przebywających.

3.5 . Modernizacja zasobów mieszkaniowych ZGM, róg Reja i Fałata - w opinii RO stan zewnętrzny 
wskazanych do remontu budynków nie wskazuje na najpilniejszą potrzebę remontową. W opinii RO 
jest wiele budynków pod zarządem ZGM, które wymagają pilniejszej interwencji. Aczkolwiek Rada 
Okręgu nie ma informacji o stanie wewnętrznych instalacji i konstrukcji budynków wskazanych do 
remontu przez Miasto. Jako RO zgłaszaliśmy już wcześniej budynek przy ulicy Matejki 12, który 
wymaga absolutnie interwencji na wielu polach. Pytanie RO, czy można jeszcze zgłaszać pilne 
potrzeby remontowe budynków pozostających w zarządzie ZGM, do kiedy, jakim trybem?

3.6 Wymiana systemu ogrzewania Mickiewicza 108 - RO opiniuje pozytywnie.

3.7 Punkty instalacji kamer zewnętrznych przy ul. Fałata - RO opiniowała pozytywnie już w 2022 roku.

3.8 Kontynuacja budowy sali gimnastycznej przy SP nr 11 - RO opiniuje pozytywnie.

3.9 Nieruchomość przy ul. Bydgoskiej 52, której funkcjonowanie ma być przeznaczone na cele 
społeczne - zakup wyposażenia dla 30 osób dziennego pobytu, w celu urządzenia kawiarenki i hostelu 
prowadzonych przez osoby niepełnosprawne w ramach ich aktywizacji zawodowej - RO opiniuje 
pozytywnie, zwłaszcza, że nieruchomość przy ul. Bydgoskiej 52 od początku projektowana była jako 
pensjonat.

3.10 Przedszkole miejskie nr 4 - kompleksowa modernizacja kuchni - RO opiniuje pozytywnie.

3.11 Projekt "Moje podwórko" - brak uwag.

3.12 Nieruchomość przy ul. Bydgoskiej 52, część nieruchomości przeznaczona na działalność 
kulturalną, bardzo długa lista planowanych zakupów - w opinii RO brakuje obiecanego miejsca dla filii 
bibliotecznej z Książnicy Kopernikańskiej z ulicy Klonowica.

3.13 Remont chodnika przy ul. Bema wzdłuż szkoły SP nr 7 - RO opiniuje pozytywnie.

Głosowanie nr 2: 7 za, 0 wstrzymująca się, 0 przeciw

4. Montaż wodowskazów na Martówce

Głosowanie nr 3: 7 za, 0 wstrzymująca się, 0 przeciw

5. Natlenianie Martówki -

Głosowanie nr 4: 7 za, 0 wstrzymująca się, 0 przeciw

Wniosek Ł. Broniszewskiego, o zwrócenie się RO z pytaniem do pani dyrektor Pomianowskiej w jaki 
sposób po remoncie polepszyła się retencja wody? Czy jest jakaś ewaluacja realizacji projektu, na 
który przeznaczone zostały miliony złotych? Czy był prowadzony monitoring realizacji inwestycji w



zakresie jej zgodności z zakresem projektu? Z obserwacji mieszkańców wynika, że poziom lustra wody 
jest niższy, niż pierwotnie, a zbiornik jest zabagniony.

Głosowanie nr 5 - 7 za, 0 wstrzymująca się, 0 przeciw

6. Sylwester Jankowski - zwracaliśmy się już uprzednio do Miasta w sprawie planowanej w Parku 
Miejskim wycinki drzew. Prosiliśmy o przesłanie inwentaryzacji, jakiegoś raportu o stanie drzew. Do 
dnia dzisiejszego RO niczego z Miasta nie otrzymała.

7. Remont chodnika na ul. Mickiewicza 9 wraz z poszerzeniem mis drzew na wysokości siedziby 
Lasów Państwowych oraz przy ul. Moniuszki 26, i na rogu ulic Mickiewicza i Kochanowskiego.

Głosowanie nr 6: 7 za, 0 wstrzymująca się, 0 przeciw

7. Ł. Broniszewski - problem wypuszczania zanieczyszczeń odchodami ludzkimi do Wisły przez barki 
stacjonujące w okresie letnim przy Bulwarze Filadelfijskim. Barki mają być w przyszłym roku 
przestawione na wysokość naszego okręgu.

A. Lamers - można monitorować to, czy są wywożone nieczystości z barek. Miasto może robić 
kontrole faktur. RO wysyła zapytanie do Miasta, jak często takie usługi są realizowane?

Głosowanie nr 7: 7 za, 0 wstrzymująca się, 0 przeciw

8. Ł. Broniszewski - pismo, które otrzymaliśmy od Przewodniczącego Czyżniewskiego z uwagami 
tyczącymi się sposobu pracy Rad Okręgów jest bulwersujące. Członkinie i członkowie Rad Okręgów to 
społecznicy, pracujemy na zasadach wolontariatu, realizujemy potrzeby mieszkańców. Miasto może 
nas poprosić o taki, a nie inny sposób prowadzenia korespondencji, ale nie może nam go narzucać. To 
osoby, które mają wynagrodzenie z pełnienia swoich obowiązków, mają obowiązek takiego, a nie 
innego sprawozdawania się.

Jeżeli chodzi o tryb, w którym po pandemii pracują Rady Okręgów, odnieśmy się do sposobu pracy 
Komisji Miejskich. Należy wysłać wniosek, w trybie dostępu do informacji publicznej, z zapytaniem ile 
komisji odbyło się w ogóle po pandemii, a ile z nich w trybie zdalnym.

List Przewodniczącego Rady Miasta do Rad Okręgów, Marcina Czyżniewskiego, należy upublicznić na 
naszym FB. Jest to korespondencja publiczna. Komentarz naszej RO wstawmy wraz z protokołem z 
obecnego posiedzenia Rady. Można od razu załączyć podsumowanie naszej pracy do tej pory. 
Powołało się Forum Rad Okręgów. List Przewodniczącego RM Toruń, pana Czyżniewskiego, jest 
sygnałem, że Miasto się boi, że Rady Okręgów się konsolidują i zaczynają na sytuację w Mieście 
patrzeć globalnie.

9. A. Lamers - w sprawie miejsc parkingowych przy ul. Wita Stwosza oraz kolizji z przestrzenią 
przystanku - należy spisać uwagi pani Marii Pekasiewicz oraz wysłać pytanie do Miasta konkretne, czy 
będzie parking robiony, czy nie.

Głosowanie nr 8 w sprawie Wita Stwosza - 7 za, 0 wstrzymująca się, 0 przeciw

10. Na tym spotkanie zakończono.
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